
PROTOKÓŁ  Nr XXVII/2022 
z sesji Rady Powiatu w Ostródzie 

z dnia 4 marca 2022 r. 
 
 
Obrady rozpoczęto o godz. 1300, zakończono o godz.1340. 
Podjęto uchwałę Nr XXVII/255/2022. 
 
W sesji uczestniczyło 23 radnych, zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik 
Nr 1 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Beata Mazur otworzyła XXVII sesję Rady 
Powiatu w Ostródzie VI kadencji, zwołaną w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie 
powiatowym, na wniosek sześciu radnych, który stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Następnie powitała Panią Bogusławę Orzechowską Senator Rzeczypospolitej 
Polskiej, radnych, pracowników Starostwa oraz przybyłych i zaproszonych gości oraz 
na podstawie listy obecności stwierdziła quorum, przy którym może obradować  
i podejmować prawomocne uchwały Rada Powiatu. 
 

Przewodnicząca poinformowała, że zgodnie z Rozporządzeniem Parlamentu 
Europejskiego i Rady w sprawie ochrony osób fizycznych w związku  
z przetwarzaniem danych osobowych (tzw. RODO) oraz ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady Rady Powiatu są rejestrowane za pomocą urządzeń 
rejestrujących i nagrywających obraz i dźwięk i są transmitowane w Internecie. 
A szczegółowe informacje dotyczące przetwarzania danych osobowych ze względu  
na uczestnictwo w nagrywanych i transmitowanych posiedzeniach Rady Powiatu, 
zawarte zostały w klauzuli informacyjnej, umieszczonej na drzwiach wejściowych  
do sali posiedzeń. 
 
Na sekretarza obrad Przewodnicząca powołała radnego Marka Husara. 
 
Następnie spytała czy są uwagi do porządku obrad proponowanego przez 
wnioskodawców.  
 
Pan Starosta w imieniu Zarządu wystąpił z wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad 
o nowy punkt Nr 3 w brzmieniu: „3. Podjęcie uchwały w sprawie dalszej współpracy  
z Rejonem Prawdinsk”. Następnie odczytał treść projektu uchwały i poprosił 
wnioskodawców o wyrażenie zgody na zmianę porządku obrad. 
Wniosek stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Radny Orzechowski, w imieniu grupy wnioskodawców, wyraził zgodę na zmianę 
porządku obrad. 
 
Wobec tego Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek Zarządu  
o  rozszerzenie porządku obrad o nowy punkt Nr 3 w brzmieniu: „3. Podjęcie uchwały 
w sprawie dalszej współpracy z Rejonem Prawdinsk”. 
 
W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. 
Rada, jednogłośnie wyraziła zgodę na rozszerzenie porządku obrad o nowy punkt  
Nr 3.  
Protokół głosowania radnych w sprawie rozszerzenia porządku obrad o nowy punkt  
Nr 3, stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 
 



Przewodnicząca stwierdziła, że Rada dokonała zmiany porządku obrad, gdyż wniosek 
uzyskał bezwzględną większość ustawowego składu Rady. 
 
Dotychczasowe punkty od Nr 3 do 4, otrzymują odpowiednio Nr od 4 do 5. 
 
Więcej uwag do porządku nie zgłoszono i brzmiał on następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Podjęcie przez Radę Powiatu w Ostródzie stanowiska ws. potępienia agresji 

Federacji Rosyjskiej przeciwko Ukrainie i okazania wyrazów solidarności  
z narodem ukraińskim. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie dalszej współpracy z Rejonem Prawdinsk.  
4. Omówienie przygotowań Powiatu Ostródzkiego do przyjęcia uchodźców  

z Ukrainy. 
5. Zamknięcie sesji. 

 
Drugim punktem porządku obrad było podjęcie przez Radę Powiatu w Ostródzie 
stanowiska ws. potępienia agresji Federacji Rosyjskiej przeciwko Ukrainie  
i okazania wyrazów solidarności z narodem ukraińskim. 
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym temacie. 
 
Radny Orzechowski odczytał projekt stanowiska Rady Powiatu w Ostródzie w sprawie 
potępienia agresji Federacji Rosyjskiej przeciwko Ukrainie i okazania wyrazów 
solidarności z narodem ukraińskim. 
 
Wobec braku dalszych zgłoszeń, Przewodnicząca zamknęła dyskusję w tym temacie  
i poddała pod głosowanie projekt stanowiska. 
 
W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. 
Rada, jednogłośnie przyjęła stanowisko w sprawie potępienia agresji Federacji 
Rosyjskiej przeciwko Ukrainie i okazania wyrazów solidarności z narodem ukraińskim, 
które stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
Protokół głosowania radnych w sprawie przyjęcia stanowiska stanowi załącznik Nr 6 
do protokołu. 
 
Trzecim punktem porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie dalszej 
współpracy z Rejonem Prawdinsk. 
 
Wobec braku zgłoszeń, Przewodnicząca zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W głosowaniu udział wzięło 23 radnych. 
Uchwała Nr XXVII/255/2022 w sprawie dalszej współpracy z Rejonem Prawdinsk, 
została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
Protokół głosowania nad projektem uchwały stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
Czwartym punktem porządku obrad było omówienie przygotowań Powiatu 
Ostródzkiego do przyjęcia uchodźców z Ukrainy. 
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym temacie. 
 
Pan Starosta wyjaśnił, że w myśl obowiązujących przepisów organem, który 
odpowiada za działania pozwalające na przyjęcie Ukraińców jest Wojewoda oraz jego 
służby, które za pośrednictwem innych samorządów udzielają stosownej pomocy. 
Dodał, że dostrzega wielkie poruszenie społeczne, jeśli chodzi o pomoc niesioną 



Ukraińcom, za którą podziękował wszystkim, którzy w miarę swoich możliwości 
udzielają jej poprzez wybraną przez siebie formę wsparcia. Poinformował,  
że z biegiem czasu ten entuzjazm ludzki na pewno trochę opadnie i to jest największy 
problem. Będziemy musieli przejmować tych wszystkich ludzi, którzy przebywają  
w rodzinach oraz dodał, że musimy zdać sobie sprawę z tego, że przyjmowanie osób 
do własnego domu wiąże się z wzięciem odpowiedzialności za tych ludzi i to w pełnym 
wymiarze, również póki co, także finansowym. Wyjaśnił, że Ukraińcy, którzy  
po 24 lutego br. przekroczyli granicę mają status uchodźcy i to jest bardzo ważna  
dla nich informacja, ponieważ daje możliwość korzystania z darmowej edukacji, służby 
zdrowia oraz pozwala na podjęcie pracy. Dodał również, że w powiecie ostródzkim  
są zorganizowane dwa punkty, w których przebywają Ukraińcy, tj. Hotel Polonia  
i Ostróda Camp, która jest organizacją społeczną i nie ma podpisanej umowy  
z Wojewodą i pewnie skończy się to tak, że dzieci, które tam przebywają trafią  
do ośrodków Wojewody, gdzie będą miały zapewnione wyżywienie, opiekę medyczną 
oraz psychologiczną. Pan Starosta wyjaśnił, że samorządy udzielają pomocy również 
tym grupom ludzi, którzy przybywają do Polski indywidulanie i nie wiedzą gdzie się 
mają udać. Poinformował, że jest wiele instytucji, które chcą nieść pomoc i wyraził 
nadzieję, że ten ruch społeczny nie zniknie z biegiem czasu, bo trzeba mieć 
świadomość, że Ci ludzie pozostaną w naszych środowiskach przez wiele miesięcy  
i na to trzeba być przygotowanym, że ta pomoc będzie musiała być długotrwała i tak 
sprecyzowana, żeby mogli normalnie funkcjonować w naszym społeczeństwie. Dodał, 
że powiat ostródzki przygotowany jest do przyjęcia dużej ilości osób i że na chwilę 
obecną do naszego powiatu trafiają głównie dzieci i matki. Poinformował, że na razie 
trzeba się skupić na tym, żeby zapewnić tym ludziom wszystko, co jest im potrzebne  
i dodał, że poprzez współpracę z Panem Wojewodą i jego służbami nie ma takiej 
sytuacji, w której potrzebujący pomocy Ukraińcy, nie uzyskaliby jej. Na zakończenie 
podziękował wszystkim, którzy pomagają tym ludziom poprzez wybraną przez siebie 
formę pomocy i stwierdził, że jest to bardzo cenne i że jako społeczeństwo zdaliśmy 
egzamin bardzo dobrze 
 
Pani Bogusława Orzechowska Senator Rzeczypospolitej Polskiej podziękowała  
za podjęte przez Radę stanowisko oraz uchwałę i za to, że powiat ostródzki jest razem 
z Ukrainą, a Rosjanie jako agresorzy zostali potępieni. Dodała, że w całym powiecie 
ostródzkim wszyscy mieszkańcy, ponad podziałami, bardzo się zjednoczyli,  
za co bardzo dziękuje. Następnie poinformowała, że w Hotelu Polonia mieszczą się 
Polacy, którzy mieszkali na Ukrainie i na pewno będą chcieli tam wrócić, zaś w Ostróda 
Camp przebywają głównie dzieci. Dodała również, że jest mnóstwo osób, które 
przygarniają uciekających Ukraińców pod swój dach. Na zakończenie stwierdziła,  
że jesteśmy zobowiązani do udzielenia pomocy wszystkim, którzy tej pomocy 
potrzebują i podziękowała, że powiat ostródzki dba o potrzebujących. 
 
Pan Starosta poprosił, aby Pani Jolanta Dakowska oraz Pan Artur Munje 
poinformowali o akcjach powiatu, które prowadzone są na rzecz pomocy Ukrainie. 
 
Radna Dakowska poinformowała, że w ramach akcji centralnej Rejonowego Polskiego 
Czerwonego Krzyża prowadzona jest zbiórka śpiworów, koców, środków 
opatrunkowych, środków higienicznych i żywności długoterminowej. Akcja 
zaplanowana jest na kilka dni i zaangażowane są w nią szkoły, placówki oświatowe, 
instytucje i urzędy, które zebrane artykuły przywiozą w dniach 7 – 8 marca br. do CUP. 
Dodała, że decyzją Zarządu Głównego PCK 50% zebranych artykułów zostanie 
przekazanych Ukrainie, zaś druga połowa zostanie przeznaczana na cele lokalne. 
Następnie zaprosiła do pomocy i wsparcia działania Oddziału Rejonowego PCK  
w Ostródzie i poinformowała, że 7 marca w CUP odbędzie się również Akcja 
Krwiodawstwa. 
 



Radny Munje zaprosił wszystkich na koncert „Gramy dla Ukrainy”, który odbędzie się 
12 marca 2022 r. o godz. 1500 na parkingu pomiędzy Starostwem a Centrum 
Użyteczności Publicznej. Dodał, że podczas koncertu wystąpią m.in. Enej i Horpyna 
oraz że będą zbierane środki pieniężne, za które zostaną zrobione zakupy  
dla uchodźców z Ukrainy, którzy są na terenie powiatu ostródzkiego i przebywają  
m.in. w ośrodku Ostróda Camp. 
 
Radny Marchlewicz odnosząc się do nieszczęścia jakie przeżył w styczniu br., gdzie  
w wyniku pożaru stracił dom, wyraził swoje zrozumienie dla pomocy niesionej Ukrainie, 
gdzie ludzie tracą swoje domy i wyjeżdżają na obce tereny. Na zakończenie 
podziękował radnym oraz wszystkim ofiarnym ludziom za okazaną mu pomoc. 
 
Radny Waszczyszyn wyraził zdanie, że nie przypuszczał, że dożyje takich czasów,  
w których będzie musiał myśleć o swojej rodzinie, o przyjaciołach i wszystkich tych, 
którzy mogą być objęci ryzykiem strasznej wojny. Podziękował wszystkim, którzy 
czynnie uczestniczą w pomocy bezpośredniej i przekazują różnego typu dary. 
Następnie poinformował, że kontaktował się z byłymi przedstawicielami Rejonu 
Nadwirniańskiego i dodał, że Ukraińcy potrzebują pomocy duchowej i materialnej. 
Dlatego też wyszedł z inicjatywą, aby wszyscy radni wsparli finansowo Ukrainę, 
poprzez przekazanie swoich diet instytucjom, które będą wiedziały jak te środki 
odpowiednio wykorzystać. Zadeklarował, że zrzeka się miesięcznej diety na rzecz 
pomocy Ukraińcom i zaapelował do radnych, aby również przekazali swoje diety  
na ten cel. Dodał, że ten gest na pewno będzie zapamiętany nie tylko przez Ukraińców, 
ale także przez wyborców i Boga.  
 
Radny Zabłocki zachęcał do włączenia się w akcję Caritasu, która jest sprawdzoną 
organizacją i udziela pomocy bezpośrednio na granicy z Ukrainą. Dodał, że wraz  
ze Stowarzyszeniem im. Ojca Władysława Włodyki w ramach tej inicjatywy na granicę 
Ukrainy przekazane zostaną leki, środki opatrunkowe oraz środki higieniczne. 
Następnie podziękował Pani Bogusławie Orzechowskiej Senator RP, Pani Bożenie 
Ulewicz Doradcy Wojewody oraz Panu Sławomirowi Sadowskiemu Wicewojewodzie 
za pomoc, której już od dłuższego czasu udzielają Ukraińcom. 
 
Radny Winnicki, jako Prezes OSP w Słoneczniku oraz jako Członek Zarządu 
Powiatowego OSP podziękował wszystkim strażakom ochotnikom i tym zawodowym 
oraz wszystkim tym, którzy wsparli zbiórkę sprzętu dla druhów z Ukrainy oraz 
przyłączyli się do zbiórki środków pieniężnych na rzecz pomocy Ukrainie.  
 
Radny Purzycki zaproponował, aby chwilą ciszy uczcić pamięć Ukraińców, którzy 
polegli broniąc swojej ojczyzny. 
 
Rada Powiatu chwilą ciszy uczciła pamięć ofiar wojny na Ukrainie. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca zamknęła XXVII sesję Rady 
Powiatu w Ostródzie VI kadencji. 
 

Protokołowała:  

Karolina Świątek 

 

 


